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VOEDSELBANK
Haarlem en omstreken

Geachte raadsleden, leden van het college, commissieleden, medewerkers van de griffie en 
toehoorders,

Mijn naam is Armand Hamers en ik spreek hier in als voorzitter van de Voedselbank Haarlem e.o.

Onlangs werd in de pers gemeld dat de gemeente Haarlem een positief saldo heeft van € 35 miljoen 
in de middelen voor het sociale domein. In financieel opzicht is dat een gunstig resultaat. Maar binnen 
het sociale domein bestaan er nog problemen die om een oplossing vragen. En het zal u niet verbazen 
dat ik u wil wijzen op opgaven waar de Voedselbank voor staat en die uw hulp vereisen om opgelost 
te worden.

Maar eerst neem ik u een tiental jaren mee terug naar het ontstaan van de Voedselbank Haarlem e.o..

Ontstaan vanuit activiteiten vanuit de diaconieën werd de stichting Voedselbank Haarlem e.o. 
opgericht, vanuit de gedachte dat er een tijdelijke oplossing moest komen voor mensen die, om allerlei 
redenen, geld tekort komen om voldoende voedsel op tafel te krijgen. Dat de benodigde oplossing 
tijdelijk kon zijn is een utopie gebleken. Ook nu, nu de welvaart weer toeneemt, zien wij een toename 
op het beroep op de Voedselbank. En dat is een landelijk gegeven.

Momenteel voorzien wij zo'n 230 gezinnen van voedsel. Dat zijn dan bij elkaar zo'n 650 mensen, 
waarvan 40% kinderen!!!

Het lijkt er sterk op dat de hulpverlening van de Voedselbank nog een groot aantal jaren nodig is.

In de ruim 12 jaar dat wij nu bestaan, hebben wij niet hoeven aankloppen bij de gemeente om 
financiële steun. Maar dat gaat nu anders worden. Dat wij geen financiële steun van de gemeente 
ontvingen wil niet zeggen dat de gemeente ons zijdelings heeft laten liggen. Integendeel: wij hebben 
een periode van tien jaar om niet gebruik kunnen maken van het pand aan de Oostvest 54. De 
voormalige Fietsznfabriek. En daar zijn wij dankbaar voor. Maar die locatie staat nu op het punt om 
verkocht en herontwikkeld te worden.

In gesprekken met leden van het gemeentebestuur is ons aangegeven dat wij ervan uit moeten gaan 
dat wij einde dit jaar weg moeten uit het pand en op zoek moeten naar vervangende huisvesting. Ook 
is duidelijk dat de gemeente niet kan voorzien in vervangende huisvesting, behalve zeer tijdelijk. De 
Voedselbank is aangewezen op " de markt".

We zijn dan direct aangekomen bij de eerste opgave van de Voedselbank: wij moeten huur gaan 
betalen. Voor een organisatie die afhankelijk is van incidentele giften en gaven is dat een opgave van 
belang. Wij voorzien dat wij jaarlijks een huurbedrag moeten betalen van rond de € 60.000. Wij doen 
een dringend beroep op de gemeente in ieder geval een substantieel deel van deze € 60.000,- voor 
zijn rekening te nemen.



De volgende opgave van de Voedselbank is van een heel andere aard. Wij zijn een vrijwilligers
organisatie die moet voldoen aan voorwaarden die aan professionele retail-organisaties worden 
gesteld. De Voedsel- en Warenautoriteit beoordeelt ons, terecht, op het gebied van voedselveiligheid 
net zo streng als zij commerciële bedrijven doet.

Wij werken op dit moment met een centrale locatie voor opslag en distributie en met een aantal 
uitdeelpunten met een geografische spreiding van Zandvoort tot en met Heemstede om zo dicht 
mogelijk bij onze klanten ons voedsel te kunnen uitdelen. Maar juist deze uitdeelpunten zijn onze 
achilleshiel op het gebied van voedselveiligheid. Wij hebben onvoldoende hulpmiddelen om het 
voedsel, waarvan wij willen dat dit zo vers en gevarieerd en dus gezond mogelijk is, gekoeld te 
vervoeren naar- en te behandelen op de uitdeelpunten.

Wij zullen daarom meegaan in de ontwikkeling die ook landelijk bij voedselbanken gaande is, namelijk 
naar een soort supermarktmodel. Een centrale locatie waar onze klanten terecht kunnen om hun 
voedselpakket op te halen.

Om dit mogelijk te maken moeten wij investeren in koel-en vries installaties en - vitrines, een 
koel/transportwagen etc. De financiële investering die wij moeten doen bedraagt ongeveer € 60.000,=

Concluderend doen wij een beroep op u om het de Voedselbank mogelijk te maken een ander pand te 
huren door een financiële bijdrage in de huurkosten te doen, en een bijdrage in de kosten van transitie 
naar een supermarktmodel.

In de gesprekken die wij hadden met leden van het college en de ambtelijke organisatie hebben wij 
een zeer positieve houding van de gemeente naar de Voedselbank ervaren. Maar het is de 
gemeenteraad en uw commissie als voorportaal daarvan, die het budgetrecht heeft. Daarom richten 
wij ons tot u.

Tenslotte verzoek ik de griffie om mijn tekst ook ter beschikking te stellen aan de leden van de 
commissie Ontwikkeling, waar immers zaken op het gebied van Vastgoed besproken worden.

Ik dank u voor uw aandacht.


